
ZÁPIS Č. 3/2003 (140)
ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT KONANÉHO DNE 11. BŘEZNA 2003

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORA VUT V BRNĚ, ANTONÍNSKÁ 1

Přítomni: viz prezenční listina (celkem 21 senátorů)

Omluveni: Popela/FSI, Münsterová/FSI, Jurák/FSI

Hosté: rektor Vrbka, prorektoři Jančář, Kazelle, Rais, Švec,
děkan FaVU Sedlák, kvestor Pěnčík, kancléřka Vanýsková,
Dr. Lepková

PROGRAM:
1. Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT
2. Informace prorektorů a kancléřky
3. Informace zástupců VUT v Radě vysokých škol
4. Projednání návrhu rektora na jmenování členů Vědecké rady VUT
5. Projednání návrhu rektora na prominutí úhrady splátky dluhu FaVU za rok 2003
6. Legislativní záležitosti
7. Projednání návrhu rozpočtu VUT na rok 2003
8. Různé

Předseda AS VUT Doc. Zbořil zahájil zasedání, přivítal všechny přítomné senátory a hosty a omluvil
ze začátku jednání pana rektora, který musel odjet na důležité jednání na VVŠ PV ve Vyškově.
Dále předal osvědčení o zvolení novému zástupci FAST v AS VUT Doc. RNDr. Josefu Dalíkovi, CSc.

AD 1) KONTROLA ZÁPISU Z MINULÉHO ZASEDÁNÍ AS VUT
K zápisu z minulého zasedání nebyly vzneseny žádné připomínky.

AD 2) INFORMACE  PROREKTORŮ A KANCLÉŘKY

 Kancléřka Vanýsková
 Na příštím zasedání AS VUT dne 8. 4. 2003 bude předložena Výroční zpráva o činnosti VUT

v Brně za rok 2002.
 Dne 1. 4. 2003 v 17:30 hod. se uskuteční v Aule Centra VUT debata na téma „Výhody

a nevýhody vstupu ČR do Evropské unie“. Diskutující: Rektor Vrbka, senátor Jiří Zlatuška,
Olga nebo Valentin Girstlovi a Vilém Barák (euroskeptická alternativa). Akce je určena pro
VUT i veřejnost.

 Dne 2. 4. v 19:00 hod. se bude konat koncert studentů JAMU „Hudební guláš z muzikálových
písní“.

Mgr. Božek upozornil na několik článků o VUT, které v poslední době vyšly v denním tisku
a poděkoval kancléřce Vanýskové za velmi dobrou prezentaci školy.

 Prorektor Kazelle
Informoval o hodnocení čerpání Mobilitního fondu VUT, které bylo provedeno na základě
Dlouhodobého záměru VUT. Úkolem tohoto hodnocení bylo posoudit účinnost fondu a případně
navrhnout úpravu pravidel. Posuzovala se mobilita jak v rámci programu Socrates – Erasmus, tak
i mimo něj. Materiál je připraven, prorektor o něm bude informovat na výjezdním zasedání Kolegia
rektora ve dnech 18. a 19. 3. 2003. Hodnocení je také uvedeno v návrhu rozpočtu VUT na rok 2003.
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 Prorektor Jančář
Prorektor Jančář navázal na své vystoupení na předcházejícím zasedání AS VUT. Přednesl krátký
komentář k informativním materiálům týkajícím se přípravy Inkubátoru VUT, které senátoři obdrželi
E-mailem dne 19. 2. 2003. Dále přednesl komentář k materiálům, které byly senátorům rozeslány
E-mailem dne 6. 3. 2003 – Stanovy obchodní společnosti IVUT, s.r.o., Checklist pro založení a vznik
společnosti s ručením omezeným jediným zakladatelem a Notářský zápis. Dne 10. 3. 2003 byly
senátorům rozeslány Právní aspekty vzniku inkubátoru. Na závěr prorektor informoval o materiálech,
které budou členům AS VUT rozeslány po dnešním zasedání: Projekt JIC (pracovní verze) a Žádost
o přijetí do inkubátoru (formulář pro zájemce o vstup). Do konce týdne prorektor obdrží z JmK právní
dokumenty (zakladatelskou smlouvu a Stanovy JIC), které budou rovněž rozeslány všem členům AS
VUT. Tím budou k dispozici všechny předběžné dokumenty, které mohou být připomínkovány.
Oficiální materiály k projednání a schválení budou AS VUT předloženy na příštím zasedání dne 8. 4.
2003.
Vzhledem k tomu, že senátoři neměli možnost výše uvedené materiály prostudovat, neproběhla na
dnešním zasedání žádná diskuse. Členové AS VUT pouze doporučili  zorganizovat společné zasedání
LK a EK AS VUT, na kterém by byly shromážděny a projednány veškeré připomínky k předloženým
materiálům.

AS VUT hlasoval o následujícím návrhu na usnesení.

Návrh na usnesení:
AS VUT ukládá LK a EK AS VUT zorganizovat a vyhodnotit připomínkové řízení k materiálům
předloženým AS VUT ve věci projektu Inkubátoru VUT.
Připomínky členů AS VUT mohou být zasílány prostřednictvím tajemnice AS VUT Cardové
předsedům legislativní a ekonomické komise AS VUT (E-mailová adresa: cardova@ro.vutbr.cz).
Hlasování:
Pro – 20 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
UAS 1
AS VUT ukládá LK a EK AS VUT zorganizovat a vyhodnotit připomínkové řízení k materiálům
předloženým AS VUT ve věci projektu Inkubátoru VUT.
Připomínky členů AS VUT mohou být zasílány prostřednictvím tajemnice AS VUT Cardové
předsedům legislativní a ekonomické komise AS VUT (E-mailová adresa: cardova@ro.vutbr.cz).

Členové LK a EK AS VUT se dohodli na společném jednání v pátek 4. 4. 2003 od 9:00 hod., zasedání
se bude konat v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1.

 Prorektor Švec
 Informoval o zahájení přijímacího řízení – seznámil přítomné s aktuálním počtem podaných

přihlášek ke studiu na jednotlivých fakultách (jak v tištěné tak i v elektronické formě) a sdělil, že
na některých fakultách budou ještě prodlouženy termíny pro podání těchto přihlášek. Je
předpoklad, že počty přihlášených budou obdobné jako v loňském roce.

 MŠMT dokončilo nový číselník studijních oborů, v němž jsou kódy studijních oborů doplněny
o pořadová čísla, tzn. na osmimístný kód. Studijní obor má přidělen vlastní kód, takže studijní
obor bude jednoznačně identifikovatelný.

 Prorektor Rais
Informoval o přípravě aktualizace Dlouhodobého záměru VUT, která současně probíhá ve spolupráci
s fakultami – cílem je upřesnění strategie VUT. Aktualizace bude projednávána na výjezdním zasedání
KR, po zpracování bude předložena k projednání AS VUT.

AD 3) INFORMACE ZÁSTUPCŮ VUT V RADĚ VYSOKÝCH ŠKOL
Mgr. Božek neměl žádné nové informace, Doc. Münsterová se pro nemoc dnešního jednání
nezúčastnila.

mailto:cardova@ro.vutbr.cz
mailto:cardova@ro.vutbr.cz
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AD 4) PROJEDNÁNÍ NÁVRHU REKTORA NA JMENOVÁNÍ ČLENŮ VĚDECKÉ RADY VUT
Na minulém zasedání AS VUT dne 11. 2. 2003 předložil rektor Vrbka seznam navrhovaných členů
Vědecké rady VUT (v elektronické formě byl návrh rozeslán všem členům AS VUT dne 14. 2. 2003).
Vzhledem k tomu, že původní návrh rektora byl doplněn o jednoho člena – Ing. Miroslava Čermáka,
CSc., předsedy představenstva stavební firmy STAVOPROJEKTA, a.s. – členové AS VUT si vyžádali
nové a úplné znění předloženého návrhu, o kterém bylo dále hlasováno.

Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT schvaluje návrh rektora VUT ze dne 11. 3. 2003 na členy Vědecké rady VUT
v Brně pro funkční období 2003 až 2005.
Hlasování:
Pro – 19 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 2 hlasy
UAS 2
Akademický senát VUT schvaluje návrh rektora VUT ze dne 11. 3. 2003 na členy Vědecké rady VUT
v Brně pro funkční období 2003 až 2005.

AD 5) PROJEDNÁNÍ NÁVRHU NA PROMINUTÍ ÚHRADY SPLÁTKY DLUHU FAVU ZA ROK 2003
Doc. Zbořil úvodem sdělil, že na žádost členů AS VUT z minulého zasedání zpracoval výpis
z dokumentů a zápisů z jednání AS VUT týkajících se ekonomických záležitostí FaVU, který byl
rozeslán všem členům senátu E-mailem dne 25. 2. 2003.
Návrh rektora na prominutí úhrady části půjčky FaVU ve výši 300 tis. Kč vychází z návrhu z loňského
roku, který byl kvestorem Pěnčíkem doplněn o aktuální informace týkající se hospodaření fakulty
v roce 2002 (materiál byl rozeslán E-mailem také dne  25. 2. 2003).
Doc. Zbořil vznesl dotaz na senátory, zda mají k předloženým dokumentům nějaké připomínky.
Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly, bylo přistoupeno k hlasování.

Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT souhlasí s prominutím úhrady části půjčky FaVU splatné v roce 2003 ve výši
300 tis. Kč.
Hlasování:
Pro – 16 hlasů
Proti – 2 hlasy
Zdržel se hlasování – 3 hlasy
UAS 3
Akademický senát VUT souhlasí s prominutím úhrady části půjčky FaVU splatné v roce 2003 ve výši
300 tis. Kč.

Děkan FaVU Prof. Sedlák poděkoval členům AS VUT za důvěru a za schválení prominutí dluhu.

AD 6) LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI
Předsedkyně LK AS VUT Doc. Lhotáková informovala o jednání legislativní komise, které se konalo
dne 25. 2. 2003. Legislativní komise projednala předložený návrh kvestora na Změny Pracovního řádu
VUT týkající se Čl. 25 Náhradové komise. Předložený návrh byl na základě doporučení LK upraven
a dne 3. 3. 2003 byl spolu se zápisem z jednání LK ze dne 25. 2. 2003 rozeslán E-mailem všem
členům AS VUT. LK doporučuje návrh ve znění ze dne 3. 3. 2003 AS VUT ke schválení.
Dále Doc. Lhotáková sdělila, že se legislativní komise znovu sešla před dnešním zasedáním AS VUT
k projednání otázky zastupování členů AS VUT v případě jejich delší nepřítomnosti. Členové LK
zvažovali tři možnosti:
1. Členství v AS VUT je nezastupitelné (viz Čl. 17 odst. 1 Statutu VUT).
2. Zastupování senátora při jeho dlouhodobější nepřítomnosti jeho zvoleným náhradníkem s právem

hlasování.
3. Zastupování senátora při jeho dlouhodobější nepřítomnosti jeho zvoleným náhradníkem bez práva

hlasování, kterému však budou zasílány materiály k projednání AS VUT.
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Legislativní komise doporučuje respektovat současné znění Statutu VUT – členství v AS VUT je
nezastupitelné. Členové AS VUT po krátké diskusi s názorem legislativní komise vyslovili souhlas.

Doc. Zbořil vznesl dotaz, zda mají senátoři připomínky k předloženému návrhu změny Pracovního
řádu VUT – připomínky nebyly, a proto bylo přistoupeno k hlasování o schválení.

Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT schvaluje předložený návrh změn a doplnění Pracovního řádu VUT (Dodatek
č. 2) ve znění ze dne 3. 3. 2003.
Hlasování:
Pro – 21 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů

UAS 4
Akademický senát VUT schvaluje předložený návrh změn a doplnění Pracovního řádu VUT (Dodatek
č. 2) ve znění ze dne 3. 3. 2003.

AD 7) PROJEDNÁNÍ NÁVRHU ROZPOČTU VUT NA ROK 2003
Místopředsedkyně EK AS VUT Dr. Kábelová informovala o jednání ekonomické komise dne 25. 2.
2003 (zápis z jednání byl rozeslán všem členům AS VUT E-mailem dne 6. 3. 2003). Po zasedání EK
byl členům AS VUT rozeslán upravený návrh rozpočtu VUT na rok 2003 – III. verze (E-mailem dne
6. 3. 2003).
Před dnešním zasedáním AS VUT se konalo další zasedání ekonomické komise, na kterém bylo
projednáno stanovisko pana kvestora k připomínkám EK ze dne 25. 2. 2003 (Pozn.: Kurzívou je
uveden text ze zápisu z EK):

 EK AS VUT žádá o vysvětlení, jakého klíče bylo použito při částečném vyrovnání tvrdosti výpočtu
pro FAST, FCH a FA. Na základě diskuse z dnešního zasedání doporučuje kvestorovi ve
spolupráci s prorektorem pro strategický rozvoj vytvořit výhledově model pravidel pro
financování fakult VUT, který bude zahrnovat jiná kritéria při tvorbě návrhu rozpočtu (je nutné
zvýšit zodpovědnost za svou činnost a příp. nést následky).
Kvestor Pěnčík sdělil, že při tvorbě návrhu přidělení dotace třem fakultám (FAST, FCH a FA)
byla snaha, aby nepoklesl jejich meziroční nárůst ve vzdělávací činnosti a také aby byla pokryta
inflace do úrovně 3 %  (snaha o zachování stability fakult).
Ekonomická komise vzala na vědomí vysvětlení kvestora a doporučila výši dotace pro FAST,
FCH a FA Akademickému senátu VUT ke schválení.

 Při schvalování návrhu na zřízení CEVAPO Akademickým senátem VUT byl předložen materiál,
který předpokládá jeho postupné samofinancování. Proto EK požaduje předložit rozbor činností
a ekonomický rozbor hospodaření CEVAPO za rok 2002 (výnosů a nákladů) a dále rozbor čerpání
požadované částky na rok 2003.
Dne 7. 3. 2003 byl členům AS VUT rozeslán E-mailem materiál zpracovaný ředitelem CEVAPO
Ing. Janíčkem – Výroční zpráva 2002 Centra vzdělávání a poradenství VUT v Brně, spolu
s doplňujícími informacemi týkajícími se hospodaření CEVAPO v roce 2003.
Na dnešním zasedání EK prezentoval Ing. Janíček činnost a hospodaření CEVAPO za rok 2002
a přednesl rozbor čerpání požadované částky na rok 2003. Dle názoru EK však nepředložil jasná
čísla týkající se nákladů a výnosů za rok 2002 a přehledný rozbor čerpání požadovaných financí na
rok 2003. Proto členové EK AS VUT navrhli, aby z návrhu rozpočtu byla CEVAPO prozatím
schválena částka 1 mil. Kč a zbývající část dotace byla případně uvolněna až po předložení
požadovaných rozborů. Návrh rozpočtu VUT na rok 2003 doporučili členové EK AS VUT ke
schválení spolu s výše uvedeným opatřením týkajícím se CEVAPO.

Dále Dr. Kábelová informovala o dnešním jednání EK ve věci prominutí splátky dluhu FaVU za rok
2003 ve výši 300 tis. Kč – EK na základě předložených materiálů  (viz výše uvedený bod Ad 5)
doporučila žádost FaVU AS VUT ke schválení.
Návrh na zřízení Inkubátoru VUT ekonomická komise zatím neprojednávala, protože předložené
materiály byly pouze informativní.
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Ředitel CEVAPO Ing. Janíček požádal AS VUT o možnost přednesení své prezentace všem členům
AS VUT. AS VUT s jeho žádostí souhlasil, a proto dále následovala prezentace, ve které Ing. Janíček
informoval zejména o organizační struktuře, činnostech a hospodaření CEVAPO, o spolupráci
CEVAPO s fakultami a o realizaci získaných projektů.
Následovala diskuse s ředitelem Janíčkem, které se zúčastnili Mgr. Božek, Doc. Zbořil, Dr. Kábelová,
Ing. Hanušová, Doc. Lhotáková, Mgr. Fajnor a prorektoři Rais a Kazelle. Byly vznášeny dotazy
týkající se zejména způsobu financování CEVAPO, spolupráce s Brněnským centrem evropských
studií a případné spolupráce CEVAPO s Inkubátorem VUT.
Senátoři vyslovili připomínky k předneseným rozborům, ze kterých nebyly jednoznačně zřejmé
náklady a výnosy jednotlivých projektů ani pořádaných kursů (např. které z nich jsou ziskové a které
ztrátové) a dostatečně nevysvětlily, jak se rozděluje zisk ze ziskových aktivit, ani jak jsou hrazeny
aktivity ztrátové. Tyto informace jsou nutné pro získání přehledu o ztrátových a ziskových aktivitách,
o přínosu ztrátových aktivit pro VUT a také pro posouzení oprávněnosti požadované výše dotačních
prostředků. Proto senátoři souhlasili s doporučením ekonomické komise uvolnit pro CEVAPO
polovinu navrhované částky a ke druhé polovině dát stanovisko až po předložení požadovaných
informací. Dále AS VUT hlasoval o následujících dvou návrzích na usnesení.

Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT souhlasí s uvolněním 1 mil. Kč z finančních prostředků navržených
v rozpočtu VUT na rok 2003 pro CEVAPO a ke zbývající částce 1 mil. Kč se vyjádří až po předložení
podrobnějších rozborů.
Hlasování:
Pro – 21 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
Proti – 0 hlasů
UAS 5
Akademický senát VUT souhlasí s uvolněním 1 mil. Kč z finančních prostředků navržených
v rozpočtu VUT na rok 2003 pro CEVAPO a ke zbývající částce 1 mil. Kč se vyjádří až po předložení
podrobnějších rozborů.

Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT schvaluje předložený návrh rozpočtu VUT v Brně na rok 2003 – verze III.
s tím, že podle výše uvedeného usnesení UAS 5 uvolňuje pro CEVAPO pouze 1 mil. Kč.
Hlasování:
Pro – 21 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
UAS 6
Akademický senát VUT schvaluje předložený návrh rozpočtu VUT v Brně na rok 2003 – verze III.
s tím, že podle výše uvedeného usnesení UAS 5 uvolňuje pro CEVAPO pouze 1 mil. Kč.

AD 8) RŮZNÉ
 Doc. Zbořil poukázal na problematiku vnitřních předpisů dalších součástí VUT. Uvedl, že zákon

č. 111/98 Sb. přímo specifikuje vnitřní předpisy VŠ a fakult, vnitřními předpisy dalších součástí se
však nezabývá. Statut VUT pouze uvádí (Čl. 23 odst. 3), že „Vymezení dalších součástí upraví
vnitřní norma“ a pojem vnitřní normy specifikuje v Čl. 6 (zákon č. 111/98 Sb. pojem „vnitřní
norma“ nezná). Podle Statutu VUT schvalování ani projednávání vnitřních norem (s jedinou
výjimkou) nespadá do kompetence AS VUT a toto často ztěžuje práci senátorů při řešení různých
problémů týkajících se součástí VUT. Proto Doc. Zbořil doporučil, aby se AS VUT problémem
základních vnitřních norem dalších součástí zabýval (Pozn.: viz UAS 15 z jednání AS VUT č.
11/2001 ze dne 27. listopadu 2001). Kvestor Pěnčík sdělil, že od doby schválení Statutu VUT šel
vývoj velmi rychle dopředu, a navrhl, aby byla provedena revize a důkladná aktualizace tohoto
vnitřního předpisu VUT. Členové AS VUT po krátké diskusi pověřili návrhem revize Statutu
VUT legislativní komisi AS VUT.
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 Kvestor Pěnčík požádal AS VUT o zvážení možnosti zkrátit čtyřtýdenní předkládací lhůtu
u některých projednávaných materiálů – jiné VŠ mají kratší předkládací lhůty. Doc. Zbořil
doporučil současnou předkládací lhůtu ponechat, doplnit však znění Volebního a jednacího řádu
AS VUT o možnost tuto lhůtu v oprávněných případech po souhlasu AS VUT přiměřeně zkrátit.

 Lenka Burgerová informovala o své účasti na studentské konferenci „5. European Student
Convention“, které se zúčastnila jako delegátka Studentské komory Rady vysokých škol.
Konference se konala ve dnech 20. – 24. 2. 2003 v Athénách. Z jednání konference vyplynulo, že
vysoké školy v ČR mají velmi vysokou úroveň výuky, avšak málo se prezentují v zahraničí (chybí
např. prezentace studijních programů v cizích jazycích – němčina, angličtina, francouzština, nebo
internetové stránky v angličtině).

 Doc. Zbořil navrhl, vzhledem k ukončení členství Prof. Štěpánka v AS VUT a tedy i v EK AS
VUT, aby se nový zástupce FAST Doc. Dalík stal členem této komise. O návrhu bylo hlasováno.
Hlasování:
Pro – 20 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 1 hlas
UAS 7
Akademický senát VUT schvaluje Doc. RNDr. Josefa Dalíka, CSc. za člena ekonomické komise
AS VUT.

 Ing. Hanušová sdělila, že byla zástupci AO Fakulty podnikatelské upozorněna na články v denním
tisku, které se týkaly zřízení Inkubátoru VUT. Texty článků byly velmi zavádějící, neboť v nich
byl Inkubátor prezentován jakoby již existující, přestože se AS VUT k této záležitosti prozatím
vůbec nevyjadřoval.

 Doc. Zbořil informoval o dopisu ředitele odboru VŠ MŠMT ze dne 5. 2. 2003 rektorovi VUT ve
věci lustračního zákona. Z tohoto dopisu vyplývá, že na členy akademických senátů vysokých škol
ani na členy akademických senátů jejich fakult se lustrační zákon nevztahuje.

 Na závěr dnešního zasedání AS VUT se dostavil rektor Vrbka, který senátory informoval o právě
proběhlém pracovním jednání na Vysoké vojenské škole pozemního vojska ve Vyškově, které se
týkalo možnosti přechodu některých studentů a akademických pracovníků této vysoké školy na
VUT.

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 8. dubna 2003 v 9:00 hodin
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1.

               Ing.  Jaroslav Švec Doc. Ing. František Zbořil, CSc.
předseda Studentské komory AS VUT                                              předseda AS VUT v Brně

Zapsala: Jarmila Cardová


